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Preamble 
 
Articles selected for presentation at the VII All-Russian Scientific Conference “Information 
Technologies of Intellectual Support for Decision Making” ITIDS’2019 (with the invitation of 
foreign scientists) are published in the conference proceedings.  
The conference is devoted to the intensively developed areas of information technologies for 
intellectual decision-making support in the field of neural network technologies, fuzzy models and 
methods, intellectual models and methods, system analysis and mathematical decision-making 
methods in complex systems, solving discrete optimization problems associated with elaboration and 
development of optimization and meta-heuristics methods, as well as their practical applications. 
Representatives of universities, research centers, scientific schools in Russia were involved in the 
conference (Ufa, Moscow, Stavropol, Khanty-Mansiysk, Vladivostok, Irkutsk, Orenburg, Samara, 
Izhevsk, Magnitogorsk, Bratsk), and also from Germany, Greece and Italy. 
Theme of the conference is aimed at discussion of a wide range of issues related to the use of the 
latest achievements of science and technology in the field of information technology intellectual 
decision-making support. The main directions of the conference are intellectual models, methods, 
technologies and systems; system analysis and mathematical methods of decision-making; software 
for decision support; information systems; methods of decision-making in complex systems; robots 
and robotic systems; models and methods for assessing the security of information and information 
security of facilities; biotechnical and information systems in medicine; philosophy of artificial 
intelligence. Based on the review results, 43 articles were selected for publication in the first volume 
of the conference proceedings. The separate edition (Special Issue) included 58 articles selected by 
program committee and by the procedure of careful reviewing for the edition in the Atlantis Press 
issue. 
Within the framework of the conference, the round table “Models and algorithms of applied 
optimization” was held. 
The VII All-Russian Scientific Conference with International Participation “Information 
Technologies of Intellectual Support for Decision Making” ITIDS’2019 is supported by the grant of 
the Russian Foundation for Basic Research No. 19-07-20004.  
We thank all participants of the conference. 
 
        Yusupova Nafisa    
        Shakhmametova Gouzel 
        Fischer Andreas        
       Melnikov Andrey 

        Petrenko Vladimir 
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Предисловие____________________________________ 
 
В трудах конференции опубликованы статьи, отобранные для представления на VII 
Всероссийской научной конференции «Информационные технологии интеллектуальной 
поддержки принятия решений» ITIDS’2019 (с приглашением зарубежных ученых). 
Конференция посвящена интенсивно развиваемым направлениям информационных 
технологий интеллектуальной поддержки принятия решений в области нейросетевых 
технологий, нечетких моделей и методов, интеллектуальных моделей и методов, системного 
анализа и математических методов принятия решений в сложных системах, решения задач 
дискретной оптимизации, связанных с развитием и разработкой оптимизационных и 
метаэвристических методов, а также их практическим применениям. К участию в 
конференции были привлечены представители университетов, научно-исследовательских 
центров, научных школ России (Уфа, Москва, Ставрополь, Ханты-Мансийск, Владивосток, 
Иркутск, Оренбург, Самара, Ижевск, Магнитогорск, Братск), а также Германии, Греции и 
Италии. 
Тематика конференции направлена на обсуждение широкого круга вопросов, связанных с 
использованием последних достижений науки и технологии в области информационных 
технологий интеллектуальной поддержки принятия решений. Основные направления работы 
конференции: интеллектуальные модели, методы, технологии и системы; системный анализ и 
математические методы принятия решений; программное обеспечение для поддержки 
принятия решений; информационные системы; методы принятия решений в сложных 
системах; роботы и робототехнические системы; модели и методы оценки защищенности 
информации и информационной безопасности объектов; биотехнические и информационные 
системы в медицине; философия искусственного интеллекта. Согласно указанным 
направлениям, процедурой тщательного рецензирования 43 статьи были отобраны для 
публикации в первый том трудов конференции. В отдельное издание (Special Issue) вошли 58 
статей, отобранных программным комитетом и процедурой тщательного рецензирования, для 
издания в сборнике Atlantis Press. 
В рамках конференции организован круглый стол «Модели и алгоритмы прикладной 
оптимизации». 
VII Всероссийская научная конференция с международным участием «Информационные 
технологии интеллектуальной поддержки принятия решений» ITIDS’2019 поддержана 
грантом Российского фонда фундаментальных исследований № 19-07-20004. 
Благодарим всех участников конференции. 
 
        Юсупова Н.И.    
        Шахмаметова Г.Р. 
        Fischer A.        
                   Мельников А.В. 
        Петренко В.И.  
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